
ــاورزی: ــیون کش ــخنگوی کمیس س
جزییـات صـادرات مرکبـات ایرانـی
بـه چیـن/ میتـوان یـوان را وارد

چرخه اقتصادی کرد

سخنگوی کمیسیون کشاورزی مجلس خاطر نشان کرد: دیپلماسی اقتصادی
وزارت کشاورزی برای صادرات محصولات به چین قابل توجه است. بدون
تردید بعد از چشیده شدن طعم و مزه محصولات کشاورزی ایرانی در چین
مشتری آنها دائمی ما خواهند شد. در حال حاضر لیست ارقامی که به

چین صادر خواهند شد منتشر نشده است.

 به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی(اگروفودنیوز)، به نقل
از ایلنا، چندی پیش وزارت کشاورزی از انعقاد تفاهمنامه صادرات
مرکبات ایران به چین خبر داد این مهم در حالی رخ خواهد داد که
تولید میوه در سال جاری ۱٫۵ برابر بیشتر از سال گذشته است همچنین
همزمانی افزایش تولید با کاهش مصرف از سوی مردم لزوم صادرات این

محصولات فسادپذیر را دوچندان کرده است. 

در همین رابطه ذبیحالله اعظمی ساردویی، در پاسخ به این پرسش که
وزارت کشاورزی طی خبری اعلام کرد که زمینههای صادرات مرکبات به
چین فراهم شده است این در حالیست که در سنوات گذشته صادرات میوه
به چین رونقی نداشت آیا ما توانستیم گواهیهای بهداشت چین را
رعایت کنیم؟ گفت: مرکبات شمال و جنوب تولید شده در کشور جزو
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سالمترین محصولات کشاورزی ما محسوب میشوند.

وی با بیان اینکه نمیتوان عبارت تولید ارگانیک را برای مرکبات
ایرانی بهکار برد، افزود: کود شیمیایی و سموم علفکش در باغات
استفاده میشود؛ اما میزان استفاده از آفتکشها در باغات جنوب کشور
بر روی مرکبات آفتکشها بسیار ناچیز است از اینرو میتوان گفت که
این محصولات سالم هستند از اینرو آیتمهای مد نظر دولت چین در

تولید مرکبات در ایران رعایت میشود.

اعظمی ساردویی ادامه داد: دیپلماسی اقتصادی وزارت کشاورزی برای
صادرات محصولات به چین قابل توجه است. بدون تردید بعد از چشیده
شدن طعم و مزه محصولات کشاورزی ایرانی در چین مشتری آنها دائمی ما
خواهند شد. در حال حاضر  لیست ارقامی که به چین صادر خواهند شد

منتشر نشده است.

وی در پاسخ به این پرسش که ارز حاصل از صادرات مرکبات به چین در
غالب تهاتر بازمیگردد و یا در ازای آن یوان دریافت میکنیم؟ گفت:
سه هفته پیش با حضور رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس و نمایندگان بانک
مرکزی ایران در روسیه مقرر شد تمهیداتی اندیشیده شود که روبل
روسیه در بازار ایران مبادله و تجار ایرانی و روسی با روبل
مبادله کنند؛ به عبارت دیگر بازار متشکل ارزی بین این دو کشور
تشکیل شد اگر این اتفاق رخ بدهد بدون تردید میتوان یوان را نیز

وارد چرخه اقتصادی خود کنیم.

همچنین در این رابطه شاپورعلایی مقدم رئیس سازمان حفظ نباتات در
پاسخ به این پرسش که آیا گواهیهای بهداشت برای صادرات مرکبات
ایران به چین از سازمان حفظ نباتات صادر شده است؟ گفت: سازمان
سامانه مانیتورینگ صادرات مرکبات به چین را راهاندازی کرده است.

وی چین را به عنوان یکی از مزیتهای صادراتی مرکبات ایرانی عنوان
کرد و افزود: به نظر میرسد باز شدن بازار چین بر روی مرکبات
ایرانی باعث توسعه روند صادرات خواهد شد. مشکل این بود که
بسترهای تولید در ایران شناسنامهدار نبودیم از اینرو در این
زمینه ورود و در بخش سورتینگ، بستهبندی، لیبلزنی مشکلات موجود را

رفع کردیم.

رئیس سازمان حفظ نباتات ادامه داد: استانداردهای این کشور را اخذ
و با استانداردهای داخلی یکسانسازی و همطراز کردیم هم اکنون
استانداردهای تولید خشکبار و مرکبات را با چین همسانسازی کردیم.



این مقام مسئول عدد صادرات مرکبات به چین را محدود دانست و
افزود: این احتمال وجود دارد که در سال نخست صادرات مرکبات به

چین عدد صادرات در محدوده ۱۳۰ تا ۱۴۰ هزار تن باشد.
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